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Cítíš vůni rozorané země?
To k odpočinku chystá se
po celoročním shonu,
když unavený, večerem se líně vracím domů
z toulek po kraji,
kde padající listy šeptají,
že chtějí spát. . .
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Letošní prázdninové vedro znamenalo pro přírodu pohromu. Potřebná vláha zouface chyběla a nezbývalo, než aby člověk pomohl. Na

fotografiích vidíte hasiče z Mokré Lhoty ve chvíli, kdy zalévají novou alej nad Opřeticemi. Bez jej ich obětavé pomoci bychom na konci

prázdnin nalezli jen alej suchých pahýlů.

Bystřičtí hasiči při prázdninovém zásahu těsně za Bystřicí směrem na Nesvačily. Co bylo příčinou požáru? Bezohledný kuřák, který odhodil

do suché trávy nedopalek? Pet láhev, která - je-li naplněna vodou, vytvoří čočku a ta může vyschlou vegetaci zapálit? To se už nedozvíme.

Hasiči ale byli na místě včas a svou práci odvedli perfektně.

Na konci prázdnin bylo obnovováno značení na parkovacích místech v ulici Nová. Přestože řidiči byli dopravními značkami včas upozorněni,

někteří z nich (ti bezohlední) nechali své automobily stát na zákazu zastavení. A nebyly to vozy dovolenkářů, protože během dopledne se

parkoviště přeci jen vypráznila. Je to bezohlednost, nebo jen obyčejná hloupost? Značení opravdu nešlo přehlédnout!
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Vážení čtenáři,

Před rokem jsem na tomto místě psal o tom,
že v září začíná nový školní rok a že nejen
školní rok začíná v září, ale také v kultuře
se čas jednotlivých sezón začíná počítat
po prázdninách.

Dovolte mi tedy, abych zde tentokrát
krátce shrnul to, co nás čeká v kulturní
sezóně 2015 - 2016.

Začínáme 16. září koncertem Věry Kláskové, která nám do
Bystřice přiveze irské balady, jej ichž interpretací se systematicky
zabývá. Věřím, že milovníci hudby budou spokojeni, protože letos
bychom chtěli vyslyšet hlasy, že divadla je u nás dost, ale na mu-
ziku se trochu zapomínalo. Ani na divadlo však nezanevřeme.
Kromě obvyklých bystřických „trvalek“ (Dny loutkového divadla,
soutěž monologů a dialogů Pohárek SČDO, loutkářská soutěžní
přehlídka a Divadelní festival Ludvíka Němce) dostaneme první
výsledky školy divadelní režie, která bude U Jelena probíhat už
druhou sezónu. Jej í studenti k nám budou pravidelně vozit výsledky
své práce.

Naplánováno je i několik besed, z nichž první by mělo být setkání
s pamětníky, kteří během války prošli bystřickým lágrem a kterých
vlivem neúprosného času ubývá. Snad bude pro Bystřičany zají-
mavé vyslechnout si, jak bývalí vězni vnímali čas strávený
nedobrovolně v našedm bezprostředním sousedství, j istě dojde
i na dotazy, protože podobná setkání by měla být především
dialogem, a ne jen nezajímavou přednáškou.

Plánujeme také proměnit chodby domu U Jelena v jakou-si galerii,
kde bychom rádi poskytli prostor bystřickým fotografům a dalším
výtvarníkům. Rozjednaný je také kurz kreativní fotografie, ale ten
bychom spustili jen v případě, že by o něj byl zájem. Na tuto
myšlenku nás přivedlo setkání dvou bystřických fotografek na
podobném školení ve Vlašimi. Proč za novým poznáním někam
dojíždět, když podobné kurzy můžeme uspořádat přímo u nás?

Na začátku nové kulturní sezóny bych tedy rád popřál hodně radosti
a tvůrčích sil všem, kteří jakoukoliv oblastí kultury zabývají, dětem
a jej ich učitelům přeji, aby se celý nový školní rok těšili jedni na
druhé a úplně všem přeji, aby často nalézali cestu do divadla
U Jelena a aby se všemi typy pořadů, které pro ně připravíme, byli
spokojeni.

Pavel Němec

Úvodník

- 3 -
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Zprávy ze zastupitelstva

Úvod zasedání zastupitelstva patřil slavnostnímu poděkování
a předání finančního daru panu učiteli Josefu Jirovskému. Pan
učitel si osobně převzal pamětní šek za přípravu žáků, kteří
zvítězili v celostátním kole soutěže malých cyklistů a za vzornou
reprezentaci města Bystřice. Poděkování zaznělo i k samotným
soutěžícím K. Filipové, S. Koubové, D. Sukovi a O. Šebkovi,
kteří ocenění obdrželi j iž při slavnostním ukončení školního
roku.

Poslední jednání valných hromad Dobrovolného svazku obcí
Mikroregionu Džbány postavila bystřické zastupitele před
otázku, zda chtěj í, aby město Bystřice bylo nadále součástí
mikroregionu, který se postupně přeměňuje na svazek obcí ORP
Votice. Již 28. dubna byla na valné hromadě Mikroregionu
Džbány představena plánovaná transformace svazku, která
spočívala v přijetí všech obcí spadajících do ORP Votice a zazněl
zde také návrh na možnou změnu názvu mikroregionu. Na
dalším jednání valné hromady konané dne 24. června 2015
zazněl konkrétní požadavek, aby se všechny zúčastněné obce
vyjádřily do 31 . července 2015, jestli souhlasí se svým členstvím
v nově přejmenovaném Mikroregionu Voticko, který bude
pracovat na strategii ORP (obce s rozšířenou působností) Votice.
Město Bystřice požadovalo, aby byl alespoň zachován původní
název mikroregionu, jelikož se necítí být součástí Voticka. Tento
požadavek nebyl valnou hromadou mikroregionu akceptován
a další jednání ukázala, že pokud Bystřice bude na tomto svém
požadavku trvat, dojde ke zrušení Mikroregionu Džbány
a vytvoření nového mikroregionu na bázi ORP Votice.

Vzhledem k tomu, že současný mikroregion bude v budoucnu
zahrnovat všech 15 obcí ORP Votice a veškeré budoucí žádosti
o dotace a finanční toky budou směrovány výhradně na ORP
Votice, rozhodli zastupitelé města Bystřice, že ke dni 1 . 8. 2015
vystoupí město Bystřice z dobrovolného svazku obcí
Mikroregion Džbány, který se následně bude transformovat na
Mikroregion Voticko.

JelikožÚvystoupením z mikroregionu pozbyla pro Bystřici
platnost Rámcová partnerská smlouva o členství v místní akční
skupině Posázaví, která byla uzavřena mezi Mikroregionem
Džbány a MAS Posázaví, schválili následně zastupitelé také
uzavření rámcové smlouvy mezi městem Bystřice a MAS
Posázaví.

Druhým významným bodem jednání červencového bystřického
zastupitelstva bylo zadání koncesního řízení na provozovatele
vodohospodářské infrastruktury města Bystřice. Jedná se
o podmínky výběrového řízení na budoucího provozovatele
bystřického vodovodu. Podmínky byly zastupiteli schváleny
jednohlasně a během podzimu by tak mělo proběhnout samotné
koncesní řízení. Nově vybraný provozovatel bude bystřický
vodovod provozovat od 1 . 1 . 2016.

Město Bystřice získalo dotaci na projekt „Zdravotní středisko,
lékárna a byty s PS – realizace úspor energie v objektu“. V rámci
tohoto projektu by mělo dojít k zateplení zdravotního střediska,
lékárny a bytů s pečovatelskou službou, včetně kompletní
výměny oken. Plánované náklady na projekt byly projektantem
stanoveny na 10,3 milionu korun. Tato akce nebyla zahrnuta do
rozpočtu města Bystřice na rok 2015, protože nebylo jisté, že
žádost bude v letošním roce podpořená. Vzhledem k tomu, že
Státní fond životního prostředí naši žádost akceptoval a vydal
rozhodnutí o přidělení dotace, museli zastupitelé rozhodnout,
jakým způsobem bude zajištěno financování celého projektu.
V přijatém usnesení zastupitelé nejprve podpořili realizaci akce
v letošním roce a následně uložili radě, aby provedla nabídkové
řízení na poskytovatele úvěru, který bude krýt vysoutěžené
náklady.

Rozpočtové opatření č. 3/2015 převádí výdaje z kapitoly
komunikace na úpravu drobných vodních toků. Jedná se o výdaje
na komunikaci Ke Trati, kde část zatrubnění musí být účtována
na vodních tocích místo na komunikacích. Rozpočtové opatření
zároveň převádí část finančních prostředků z úpravy veřejného
prostoru před hasičskou zbrojnicí na získanou dotaci na úpravu
dětského hřiště a zahrady v přírodním stylu v areálu mateřské
školy.

Diskuse zastupitelstva se točila především kolem proplácení
paragonů za pořádané akce osadními výbory. Rada města
v červnu rozhodla, že do schválení pravidel proplácení nákladů
za pořádané akce nebudou prozatím propláceny žádné
předložené paragony. Z podnětu místostarosty byl začátkem
července osadním výborům předložen návrh na stanovení stropu
proplácených nákladů, který předsedové osadních výborů odmítli
a požádali o projednání celé věci na nejbližším jednání Komise
pro osady. Do této doby bylo zastupitelstvo požádáno předsedy
osadních výborů, aby tuto věc dále neprojednávalo. Vzhledem
k tomu, že jednání Komise pro osady je plánováno na zářijový
termín, nebyl tento bod na jednání zastupitelstva zařazen.
Někteří předsedové osadních výborů i přesto žádali vysvětlení,
proč nemohou být jednotlivé náklady proplaceny.

Mgr. Daniel Štěpánek, starosta města

Uprostřed prázdnin, ve středu 29. července 2015, se konalo třetí letošní zasedání zastupitelstva města Bystřice. Na programu

jednání bylo mimo jiné další setrvání města Bystřice v Mikroregionu Džbány, zadání koncesního řízení na provozovatele

vodohospodářské infrastruktury nebo způsob financování plánovaného zateplení zdravotního střediska.
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Mikroregion Džbány končí

Ustavující jednání Mikroregionu Džbány proběhlo 18. ledna 2000
ve Voticích z popudu města Bystřice a Votice. Účelem vzniku
svazku bylo společné řešení problémů přesahujících hranice
a možnosti jednotlivých obcí. Stěžejními oblastmi spolupráce
byly rozvoj cestovního ruchu, ochrana životního prostředí,
rozvoj občanské společnosti a komplexní obnova venkova.

Zakladatelskou smlouvu podepsalo 1 3. prosince 2001 devět obcí:
Bystřice, Jankov, Neustupov, Olbramovice, Ratměřice, Vojkov,
Votice, Vrchotovy Janovice a Zvěstov. Prvním předsedou byl
zvolen Pavel Chlistovský, starosta města Bystřice, kterého v roce
2002 vystřídal starosta Votic Jiří Slavík. V rámci mikroregionu
se budovaly cyklostezky, turistické informační panely nebo
vznikaly jednotlivé brožury a propagační materiály.

V roce 2006 byl předsedou mikroregionu zvolen bystřický starosta
Daniel Štěpánek, který v roce 2007 vytvořil v rámci mikroregionu
pracovní místo manažera. Na základě výběrového řízení se manažer-
kou stala Ing. Eliška Zemanová-Melicharová, která měla za úkol
koordinovat aktivity obcí a zpracovávat jednotlivé žádosti o dotace,
a to jak pro celý mikroregion, tak pro jednotlivé obce. Dalším předsedou
mikroregionu byl v roce 2008 zvolen starosta Ratměřic Viktor Liška
a manažerku Ing. Elišku Zemanovou-Melicharovou vystřídala po
jej ím odchodu na mateřskou dovolenou Ing. Lucie Krubnerová.

V roce 2007 byly na území Mikroregionu Džbány vybudovány
naučné stezky s názvem „Výletní stezky Mikroregionu Džbány“.
Díky dotaci vznikly naučná stezka „Po stopách Sidonie Nádherné“,
propojující osady Vrchotovy Janovice a Olbramovice, nebo naučná
stezka „Po stopách bitvy u Jankova“. V roce 2008 byl realizován
společný projekt „Vybavení veřejných prostranství Mikroregionu
Džbány mobiliářem“, kdy za částku 589 554 Kč bylo zakoupeno
137 kusů laviček, odpadkových košů, stojanů na kola nebo
plakátovacích desek. V roce 2009 pak následoval společný projekt
mikroregionu „Pro zkušenosti za hranice mikroregionu“, kdy mikrore-
gion pro své zastupitele a pracovníky obecních úřadů pořádal návštěvu
Mikroregionu Hustopečsko. Naopak zástupci mikroregionu Nechanicko
a Urbanická brázda z Královéhradeckého kraje navštívili naši
krajinu a seznámili se se zajímavými místy v našich obcích.

V roce 2009 k Mikroregionu Džbány přistoupil Miličín a počet
obcí ve svazku se rozšířil na deset.

Mikroregion dále připravoval společné projekty. V roce 2010 si
připomněl 10 let svého založení projektem „10 let (spolu)práce – 10 let
zkušeností“, kdy si zástupci mikroregionu vyměnili zkušenosti
s Mikroregionem Konstantinolázeňska. O rok později připravila
manažerka první ročník cyklistické akce „Cyklotoulky 2011“
a mikroregion vyhlásil grantový program „Ze Džbánů do
džbánků“ na podporu drobných kulturních a sportovních akcí.
V oblasti školství proběhl v letech 2013 a 2014 zajímavý projekt
„Dětská vlastivěda“. Žáci 4. tříd základních škol mikroregionu
Džbány vytvořili učebnici regionální vlastivědy a získali
informace o jednotlivých obcích mikroregionu.

Vedle mikroregionálních projektů připravily a zpracovaly manažerky
mikroregionu také několik desítek žádostí o dotaci pro jednotlivé
obce a města. Pro Bystřici byl nejvýraznějším realizovaným

projektem projekt podaný SK Bystřice „Sejdeme se na hřišti“,
kdy byla žadateli z Programu rozvoje venkova přiznaná dotace
ve výši 1 800 000 Kč. Manažerky mikroregionu se podílely i na
dalších projektech města, jako například Rekonstrukce městského
divadla, Regenerace veřejného prostranství okolí ulice Družstevní,
Dny loutkového divadla, Dokončení rekonstrukce místní komunikace
v Líšně nebo Obnova sportoviště v Bystřici.

V roce 2013 zahájilo vedení Mikroregionu Džbány zpracování
Strategie území správního obvodu ORP Votice. Dokument byl
zpracován na období let 2015 až 2024. Mikroregion se zapojil do
vyhlášeného Projektu meziobecní spolupráce, jehož garantem je
Svaz měst a obcí ČR. Meziobecní spolupráce obcí ORP Votice
vyústila v navrženou transformaci mikroregionu, která byla
předložena na valné hromadě mikroregionu v dubnu letošního
roku. Transformace spočívá v rozšíření mikroregionu o zbývající
obce ORP Votice (Červený Újezd, Heřmaničky, Ješetice, Mezno,
Smilkov a Střezimíř) tak, aby se v mikroregionu spojily všechny
obce území ORP Votice. Součástí transformace je i změna názvu
na Mikroregion Voticko.

Těmito kroky se uzavírá patnáctiletá existence Mikroregionu
Džbány, který se snažil propagovat náš kraj a přivést k nám nové
turisty.

Daniel Štěpánek

Po 15 letech končí svazek obcí Mikroregion Džbány. Připravovaná transformace mikroregionu proběhne v druhé polovině roku

2015. Z Mikroregionu Džbány se postupně stane Mikroregion Voticko, který bude zahrnovat všechny obce spadající pod obec

s rozšířenou působností (ORP) Votice.
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V červenci 2015 oslavili významné jubileum tito občané:

František Dušek Tožice 70 let
Mlada Filípková Jarkovice 75 let
Marie Císařová Mokrá Lhota 75 let
Marie Svobodová Tožice 90 let
Marie Kandová Nesvačily 91 let

V srpnu 2015 oslavili významné jubileum tito občané:

Jarmila Mrázková Bystřice 70 let
Marie Tůmová Bystřice 75 let
JosefMrázek Bystřice 80 let
Ludmila Jupová Líšno 80 let
Irena Holíková Bystřice 85 let
Ludmila Papírníková Bystřice 85 let
Miloslav Otradovec Radošovice 90 let
Milada Štěpánková Jinošice 92 let

Všem našim oslavencům blahopřejeme a do dalších let přejeme
pevné zdraví, spokojenost, radost a pohodu!

Občanská komise informuje
Oznamujeme rodičům, kteří mají zájem o účast na akci VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ a jej ich dítě se narodilo v období od 1 . 1 . 2015 do 30. 6. 2015,
aby se přihlásili do 18. 9. 2015. Ti, kteří se j iž k této akci nahlásili v průběhu roku, jsou stále vedeni v evidenci.

(Přihláškový formulář je k dispozici na podatelně či matrice MěÚ.)

Lze nás popřípadě kontaktovat: telefonicky - 317 783 181 , 317 793 570
e-mailem - dana.jelinkova@mestobystrice.cz, hana.hrebickova@mestobystrice.cz

Do života patří nejen oslavy, ale bohužel i smutné události. Krátce po oslavě svých 92 narozenin

nás navždy opustila paní Milada Štěpánková z Jinošic. Rodině vyslovujeme upřímnou soustrast.

Občanská komise Rady města Bystřice

Demografické údaje
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Služby města Bystřice
Vážení spoluobčané,

počasí mi vrátilo všechny narážky, které jsem mu uštědřil.

Doslova jsem byl přehřát a následně „zmoknut“ proti své vůli☺ .
Dlouho si budu pamatovat úmorné vedro a doufám, že se z toho

nestane letní tradice. Na druhou stranu je dobře, že nám příroda

čas od času připomene fakt, že existuje, dělá si, co uzná za

vhodné, a člověk s tím toho moc nenadělá.

Pracovníci služeb se věnovali v uplynulém období sekání trávy,

ale vlivem horka a sucha tráva nerostla takovým tempem jako

v uplynulých letech.

Pracovníci zabezpečili odpadové hospodářství a až na ojedinělé

„nedělní nadělení“ u kontejnerů se povedlo vše zvládnout bez

nepořádku v okolí sběrných nádob.

Služby asistovaly při pořádaných akcích. Pomáhaly s technickým

zabezpečením oslav a jiných kulturních akcí.

Naši pracovníci pomáhali s odvozem a likvidací materiálu ze

základní školy v době prázdnin, upravovalo se okolí sportovní

haly atp.

Během léta asistovaly služby prostřednictvím městského hrobníka

při pohřbech.

Likvidovaly se černé skládky a pohozené různé druhy odpadů

po lidech, kteří zřejmě místo pozdravu chrochtají. Jsou i tací,

kteří vyhodí odpad z okna svého bytu a tím je to pro ně asi

vyřešené.

M

Během prázdnin byly vyčištěny některé chodníky a obrubníky.

Byly rozmístěny nové kontejnery na tříděný odpad.

Sběrný dvůr díky evropským financím dostal před prázdninami

„nový kabát“. Díky vybavení jsme mohli poskytnout větší prostor

pro třídění odpadu.

Připravujeme podmínky na třetí, závěrečnou fázi dokončení úprav

sběrného dvora odpadů. Ta ale proběhne nejdříve v roce 2017.

Sběrný dvůr bude sloužit občanům na podzim ve stejné pracovní

době. Informace lze nalézt na webu města Bystřice, případně se

informovat na telefonním čísle 733 101 051 .

Pracovníci služeb budou provádět běžnou komunální údržbu.

Budou preventivně vyčištěny kanalizační vpusti. Začnou se

mapovat místa na podzimní prořezávky. Budou osazeny další

lavičky. Proběhnou dokončovací práce v kotelně tak, aby bylo

vše připravené pro zahájení topné sezony.

Ing. Tomáš Semrád

Komunální služby

Sběrný dvůr odpadů - SDO

Výhled do budoucnosti

www.mestobystrice.cz ZPRÁVY Z RADNICE
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Prázdniny v Drachkově
Po prázdninách se hlásíme s informacemi o dění v Drachkově.

Koncem května jsme uspořádali, dá se říct j iž tradiční, taneční
zábavu s kapelou ROCKTOM, která se velmi vydařila a i počasí
na nás bylo milejší než v loňském roce. Tato akce „na zelené
louce“ má své kouzlo. Zde bych ráda poděkovala rodině Bártových
a p. V. Vojtíškovi za poskytnutí zázemí.

Další aktivita - DĚTSKÝ DEN (pořádal osadní výbor). Uskutečnil
se koncem června, nepřekazila ho ani dešťová přeháňka a dorazila
spousta dětí. Ty si užily soutěže, skákací hrad, opékání špekáčků
a ani o sladkou odměnu nepřišly.

První srpnový den byl opět ve znamení tradice. Třetím rokem
jsme se sešli pod rybníkem, směrem k Tožici. Zde se uskutečnilo
(nejen) posezení s hudbou. Počasí opět nezklamalo. A za hudebního
doprovodu se tančilo až do ranních hodin. Tady opět velké díky
rodině Koštových.

Všem návštěvníkům našich akcí děkujeme za podporu a těm školou
povinným přejeme úspěšný školní rok 2015/2016.

Plánované aktivity do konce roku – 3. 1 0. 2015 od 14:00 hodin
se sejdeme pod Kobylkou na každoroční DRAKIÁDĚ.

31 . 1 0. 2015 (čas upřesníme) vyrazí po Drachkově LAMPIONOVÝ
PRŮVOD.

Za OS a OVRenata Rezková
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Vítání prázdnin v Ouběnicích
Loučení se školním rokem a vítání prázdnin proběhlo 28. 6. 2015
v Ouběnicích. Odpoledne plné her, smíchu, soutěží, j ízdy na koni,
drobných dárků, opékání buřtíků a mlsání dalších dobrůtek
zorganizoval místní Osadní výbor. Na naše odpoledne přijel
s rodiči i malý Mireček Piskač s bráškou Jiříkem. Přijeli si kromě
pozvání na tuto akci i pro pět pytlů víček v celkové váze 72 kg,
které sbíraj í pro Mirečka na jeho velice potřebné rehabilitace
téměř všichni z Ouběnic a okolních vesniček. Nesmím opomenout
i zapojení Bystřice, kde sběrným místem je obchod u p. Pešatové.
Všichni přítomní se zapojili mimo jiné do složení přání Mirečkovi
vyskládaného nasbíranými víčky na našem asfaltovém hřišti.
Vidíte ho na fotografii. Odpoledne se nám opravdu vydařilo a děti
se j iž těší na další.

Za Osadní výbor Hana Bartáková

Pozvánka
Sbor dobrovolných hasičů Bystřice pořádá

XII. ročník soutěže v požárním útoku

O pohár starosty SDH Bystřice

k

Dne 12. 9. 201 5 na hřišti SDH Bystřice

Příjezd - prezence: 1 0:00 - 11 :00, začátek soutěže: 11 :00 hodin

Startovné: 200 Kč

Kategorie: Muži 3b
Ženy 2b
Smíšené 2b (max. 3 muži)

Pravidla: PS 12, B75, C52
Bez přetlakového ventilu
Na plechovky (plastové kanystry)
Tretry nejsou povoleny
Možné zapůjčení závodníka z jiného družstva

Občerstvení zajištěno

Přihlášky: do 7. 9. 2015
na email: hasicibystrice@seznam.cz nebo tel: 723 843 407

Maximální počet družstev 30

Soutěž není zařazena do Benešovské hasičské ligy.

Srdečně zve starosta SDH Bystřice
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Jak v prvním půlroce 201 5 žily Nesvačily?
Na začátku roku se naše děti zúčastnily Tříkrálové sbírky, a to
hned ve dvou skupinách.

V zimním období jsme jako tradičně uspořádali dva plesy – Ples
SDH Nesvačily a Ples TJ Sokol Nesvačily.

Společně jsme navštívili představení MAMMA MIA v Kongresovém
centru Praha.

Na konci března jsme na pozvání majitelů Vášáryových vyrazili
s dětmi na prohlídku stáj í a koní DS Pelikán. Původně jsme
plánovali cyklovýlet, ale díky nepřízni počasí jsme museli vyrazit
auty. Viděli jsme areál s krásnou jízdárnou, nádherné koně, některé
z nich si děti vyčistily a vysprchovaly, svezly se na poníkovi,
kterého poté v jízdárně pořádně prohnaly. Na závěr si vyzkoušely
kolotoč pro koně, od kterého jsme je nemohli odpoutat. Po prohlídce
s velice milým a příjemným personálem jsme vyrazili na občerstvení
do restaurace Klub pilotů na letišti, kde na nás již pan Janáček
čekal s voňavými palačinkami s ovocem. Jelikož se v podvečer
počasí umoudřilo, domluvil nám pan starosta Štěpánek prohlídku
areálu letiště – letadel, hangárů i řídící věže. Pan Edr nám poskytl
zajímavý a naprosto vyčerpávající výklad.

Začátek jara jsme jako každý rok přivítali úklidem. Hasiči uspořádali
svoz železného odpadu a od vrat našich domů naložili a odvezli
značné množství starého a nepotřebného železného materiálu.

21 . 4. 2015 proběhla velká jarní brigáda. Účast byla ohromující,
pomoci přišlo 59 dospělých. Velmi si ceníme pomoci naší nesvačilské
a zahořanské mládeže a i těch nejmenších, což nám dalo celkem
17 párů rukou navíc. Upravili a vyčistili jsme náves, tělocvičnu
a hasičskou zbrojnici a jej ich okolí, dětské hřiště, okolí rybníka
v Koutech a hřiště.

30. 4. 2015 proběhlo na hřišti pálení čarodějnic a nově jsme se
pustili do stavění májky. I přes 2 noční pokusy okolních konkurentů
se našim mladým hasičům podařilo májku uchránit. Děti nám
vlastnoručně ozdobenými vajíčky na velikonoce a pentlemi na
čarodějnice zdobily břízku, která nám pak společně s májkou
celou náves jarně rozveselila.

Podařilo se nám zrealizovat opravy silnice na návsi, přemístit
a zabudovat nové informační vývěsky a osázet květinami stráň
křižovatky na návsi, kdy přes velké úsilí zejména pana Sládečka
nám zeleň vydržela i přes letošní úporné sucho.
T

V červnu jsme uspořádali další ročník Sousedského posezení, spojený
s dětským odpolednem. Tematickým bodem programu bylo výročí
70 let od konce 2. světové války a odhalení pamětní desky legionářům.
Legionáře nám poutavě připomněl pan Vladimír Šváb. O konci
světové války pohovořil pan starosta Mgr. Daniel Štěpánek. Mezi
hosty jsme velice rádi přivítali pana faráře ThLic. Antoniho Kośmidka.

Pro děti byla připravena spousta zábavy. Zaskákaly si na skákacím
hradu, vyrobily si pamětní dřevěné medaile na krk, zajezdily si
s autíčky na dálkové ovládání, zasoutěžily si ve sběru podpisů
a další. Celým dnem nás provedla kapela Veleband z Votic.

Další letní kulturní akcí bylo představení divadla Zornice Maršovice
– Smetana na vsi. I přes nepřízeň počasí, kdy z původně plánovaného
venkovního představení jsme se museli vtěsnat do prostor tělocvičny,
se všech 35 diváků velmi příjemně pobavilo.

(pokračování na straně 11)
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(pokračování ze strany 10)

Vzhledem k vývoji letošního počasí jsme začátkem léta museli
vyčistit rybník v Koutech od velkého nárůstu vodních řas a travin.

Naši hasiči a hasičky nás pravidelně reprezentují a zviditelňují na
hasičských soutěžích. V červenci si své tréninky vyzkoušeli „na
ostro“, kdy asistovali při hašení stohu u Radošovic.

V průběhu celého roku probíhají sportovní aktivity mužů – stolní
tenis a nohejbal a cvičení žen.

Průběžně konáme volnočasové akce pro děti, ať poznávací, sportovní
nebo tvořivé. Poslední akcí pro děti bylo Svatojánské nocování
na místním hřišti. Náklady na tuto akci nám uhradily příspěvky
hlavních sponzorů, firmy Petr Liška – Liška servis, firmy Finarest
s.r.o. a Veroniky Horváthové. Této akce se zúčastnilo 30 dětí a 22
dospělých. Postavili jsme stany, uvařili gulášovku „v kotli“, vyrobili
jsme pamětní medailonky, keramická srdíčka a svatojánské lu-
cerničky, zahráli si šipkovanou, opekli jsme buřty, za tmy jsme
vyrazili na noční dobrodružnou procházku svatojánských světlušek
vsí za vodníkem Mikešem.

(

Náš Mikeš ožil a čekal na nás V koutech se sladkým překvapením.
Děti upadly do spacáků vyčerpané, ale plné zážitků a spokojené,
že mohou ze stanů dospěláky vystěhovat a usínat společně
s kamarády. Věříme, že se nám podařilo najít další zaj ímavou
a tradiční akci.
(
Na závěr bychom chtěli touto cestou poděkovat za podporu městu
Bystřice a všem našim sponzorům, kterých si velice vážíme a bez
nichž bychom nemohli realizovat vše tak, jak se doposud daří.
DĚKUJEME! ! !

Za OV Nesvačily, TJ Sokol Nesvačily a SDH Nesvačily

Martina Trochová

Oznámení
Od 7. 9. 201 5 bude v naší ordinaci pracovat MUDr. Petra Kubánková. Jedná se o lékařku,
vracející se z mateřské dovolené. Má atestaci z interního lékařství a z onkologie a potřebuje
půlroční praxi, aby mohla složit atestaci ještě z praktického lékařství.

Naši pacienti se tedy nemusejí obávat, že by je ošetřoval někdo nezkušený. I tak mohu
všechny ujistit, že v případě potřeby musím být jako školitelka k dosažení ve velmi krátkém
časové limitu.

Prosím tedy o trpělivost a shovívavost, bude-li občas něco organizačně váznout.

Učili a učíme se přece stále všichni!

S díky za pochopení

MUDr. Růžena Dvořáková starší
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Historicky první Pony Cena města Bystřice 201 5

Závodů se zúčastnila na pony poměry vcelku solidní plejáda jezdců,
které prověřil svými parkury stavitel Zdeněk Krpela. Samostatné
Pony Ceně města Bystřice, na úrovni SP, zařazené také jako kva-
lifi-kační kolo Pony Extraligy 2015, předcházely ještě 2 soutěže,
soutěž na výšce 60/70/80 cm, s handicapem + 10 cm pro jezdce
ve věku 13-16 let, spadající pod křídla seriálu, novinku roku 2015,
Neatly-Quickly a soutěž LP, jakožto kvalifikační kolo Pony Ligy
2015.

Hned první ranní soutěž, kvalifikace Neatly-Quickly přinesla velmi
vzrušující podívanou. Celkem 9 jezdců závodilo v této nové dvoukolové
disciplíně, kde v prvním kole jsou jezdci ohodnoceni stylovým
komisařem a v kole druhém si tentýž parkur zajedou na čas, o celkovém
umístění nakonec rozhodne průměr výsledků obou kol. Nejvyšší
stylovou známku, 8.4, získala zatím úřadující Mistryně České
republiky, domácí Tereza Svobodová s klisnou Nela 5. V kole druhém
Tereza svou parádní formu, jež si na tyto závody přivezla, ještě
potvrdila, když předjela o necelé 3 vteřiny druhého nejrychlejšího
Viktora Skuteckého a vcelku suverénně opanovala celou soutěž.
Druhé místo putovalo Elišce Benešové s koněm Lorino a třetí
Šeborové Anně s Tweety.

Soutěž LP nabídla mnohem širší startovní pole a ve čtvrté kvalifikaci
ponyligy si vítězství vybojoval Lubomír Gabryš s Darinkou 2,
jenž jako jediný absolvoval základní kolo i rozeskakování bez
trestných bodů.

Lubomíru Gabrišovi se dařilo i v hlavní soutěži stupně SP, Pony
Ceně města Bystřice. V napínavém souboji se přímo utkal o stupně
nejvyšší a o pouhých 6 setin vteřiny mu vítězství uniklo. Historicky
první vítězkou Pony Ceny města Bystřice se tedy stala j iž jednou
zmiňovaná Tereza Svobodová, tentokrát v sedle klisny Delmora.
Tereza se však nespokojila „pouze“ s vítězstvím, a s valachem Beauty
si došla i pro třetí místo.

V krátkém rozhovoru nám prozradila pár slov:

(M - moderátor, T - Tereza Svobodová)

M: Terezko, stala ses historicky první vítězkou Pony Ceny

města Bystřice, jaký je to pocit?

T: Je to super pocit, i když musím říct, trošku jsem to čekala,
jelikož jsem měla v soutěži 3 koně a na vítězství jsem si už
dopředu hodně věřila.

M: Měla jsi tedy alespoň dnes z někoho strach, kdo by tvé

vítězství přeci jen mohl ohrozit?

T: Popravdě, trošku ano, a to z Lubomíra Gabryše s Darinkou.

M: A jak se ti dneska líbil parkur z továrny Zdeňka Krpely?

T: Parkury pana Zdeňka Krpely se mi velmi líbí a dnešní parkur
byl technicky docela obtížný, ale jel se mi dobře.

M: A co rozeskakování? Tam jsi hodně závodila…

T: No hodně (smích), obzvlášť u obratu na 9 jsem měla docela strach.

M: Nakonec se vyplatilo a ty jsi mohla slavit. A kam se chystáš dál?

T: Teď v úterý jedeme do Mělníka na stylové závody, a za 14 dní
nás čeká Mistrovství České republiky, kde bych chtěla znovu
obhájit titul. No ale uvidíme, jestli se nám to povede.

Ke slovu se dostal i stavitel Zdeněk Krpela:

(M - moderátor, Z - Zdeněk Krpela)

M: Dobrý den, v Opřeticích stavíte velmi často, co si myslíte

o zdejším areálu a jak se Vám zde staví parkury?

Z: Areál je perfektní, akorát kolbiště by mohlo být trochu větší,
překážkový materiál slušnej, tým dobrej, všechno dobrý.

M: A jak hodnotíte kvalitu jezdců při dnešní Pony Ceně?

Z: No, byl jsem překvapenej, poníci přijeli v dobré formě,
a výsledky před mistrovstvím byly optimální.

M: Povězte nám něco o parkuru, co jste si dnes pro Pony Cenu

připravil.

Z: (Smích) Normál, žádné záludnosti, protože je před
mistrovstvím 14 dní, aby koně nebyli nijak vystresovaní
a odjížděli v dobré náladě.

Závody si nenechal ujít ani místostarosta města Bystřice Ing. Tomáš
Semrád, který sám osobně předal ceny pro vítěze a další umístěné.
Pan místostarosta následně celý mítink velice kladně ohodnotil
a podotkl, že jako laikovi se mu historicky první Pony Cena města
Bystřice velmi líbila a šťastné tváře jezdců po parkurech hovořily
za vše. Následně vyjádřil své nadšení z pořádání takové události
v katastrálním území města Bystřice a potvrdil i do budoucna
plnou podporu ze strany města.

A nám tedy nezbývá, než se jen těšit na další ročník.

text Tomáš Aberl, foto Monika Smolková

Vneděli 16. 8. 2015 se v jezdeckém areálu Opřetický dvůr konala historicky první Pony Cena města Bystřice v parkurovém skákání. Počasí

přímo nahrálo kvalitnímu mítinku, neboť po několikatýdenních vedrech přišlo příjemné ochlazení, zcela ideální pro jezdecký sport.



www.mestobystrice.cz

- 1 3 -

ZPRÁVY Z OSAD

Přes tři vesnice - setkání 3 generací ze 3 vesnic
V sobotu 1 . srpna 2015 se v Radošovicích konala neobvyklá slavnost
s názvem „Přes tři vesnice - setkání 3 generací ze 3 vesnic“. Protože
mottem oslavy bylo prohloubení mezigenerační spolupráce a ko-
munikace mezi příslušníky různých generací, podařilo se pro tuto
akci získat i finanční podporu z Nadačního fondu VEOLIA.

Přítomné přivítala členka osadního výboru paní Jana Pospíšilová.
Jej í projev byl nakrátko přerušen příchodem početnější skupiny
návštěvníků z Tožice. V tuto chvíli bylo na radošovické návsi j iž
asi 60 návštěvníků z Radošovic, Drachkova, Božkovic, Nesvačil,
ale i z Týnce nad Sázavou a Prahy.

Slova se poté ujala paní S. Jiroušková, která přečetla referát připravený
jej ím synem, historikem Bohumilem Jirouškem, o společné historii
obcí Radošovice, Tožice, Drachkov a Božkovice.

Účastníci oslavy mohli zároveň zhlédnout výstavku dobových
fotografií, které pro tento účel nechal zvětšit radošovický chalupář
pan Jan M. a které jsou nyní součástí trvalé výzdoby společenské
místnosti budovy SDH Radošovice. Díky iniciativě manželů
Černých bylo možné si také prohlédnuout výstavku dřevěných
váz lidového umělce pana Josefa Priknera z Tožice (1914 - 2004).

Pro kreativní návštěvníky byly připraveny tři workshopy - manželé
Stašovi předvedli divákům velmi zajímavou ukázku tradičního
ručního vázání knih.

Paní S. Jiroušková z Radošovic předvedla celou škálu ručních
prací - od tradiční výšivky a háčkování, přes zdobení předmětů
pomocí motivů z ubrousků až po barvení textilu a pletení věnečků
z papírových tyčinek. Velký obdiv vzbudil jej í růžičkový věnec
vyrobený z obalů od vajíček. Tuto zajímavou techniku musela
paní Jiroušková na přání diváků několikrát předvádět.

I

Ve skutečný maraton se však změnil třetí workshop - ruční výroba
vinutých perlí, které předvedla paní Zdenička. Jej í stoleček byl
pod neustálým obležením zájemců všech věkových kategorií,
kteří z původně plánované hodinové ukázky učinili pětihodinový
program. Některým účastníkům nestačilo být jen pasivními diváky,
ale tuto techniku si sami vyzkoušeli.

O další část programu se postarali mladí členové rodiny Stašových,
kteří diváky ohromili svým vystoupením plným divokých skoků
a přemetů. Po setmění na nás čekala ještě ohňová show, kterou
předvedl pan Michálek. Neobyčejné vystoupení, spojení ohně,
hudby a letní noci bylo diváky bouřlivě oceněno. Obdivné výkřiky
a potlesk zaznívaly již v průběhu vystoupení.

Protože po celou dobu slavnosti nám k tanci a poslechu vyhrávala
skupina ÚŽAS pana Kožíška z Bystřice, zavládla na radošovické
návsi dobrá nálada a silnice se brzy změnila v taneční parket. Díky
rozmanitému repertoáru skupiny se na parketu střídali tanečníci všech
věkových generací. Příležitost zatančit si nenechal ujít ani jeden
z nejstarších obyvatel Radošovic, pan Josef Tomek (84 let), který
provedl nejen svou manželku, ale i ostatní ženy z Radošovic a okolí.

Pohodu, umocněnou i přízní počasí, podpořily i radošovické ženy,
které j iž tradičně napekly mnoho dobrůtek ke kávě a připravily
i oku lahodící studené mísy. Nechyběly ani opékané klobásy
a domácí uzené. Spojení hudby s výstavou, workshopy a kulturním
programem se ukázalo jako šťastné, takže čas utíkal všem velmi
rychle, ale domů nikdo nespěchal. Nebylo třeba spěchat, protože
díky příspěvku Nadačního fondu Veolia jsme mohli účastníkům
zajistit i odvoz domů.

Za úspěchem slavnosti stoj í zejména obětavá práce členů osadního
výboru a SDH Radošovice, kterým patří velký dík. Velké podě-
kování patří zejména paní Janě Neradové, která se za úspěch
akce zasloužila měrou největší.

Alena Procházková, t. č. chalupářka z Radošovic
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Léto 201 5 v Líšně

Na začátku léta Občanské Sdružení Líšeňáček zorganizovalo již
druhý ročník nohejbalového turnaje, kterého se zúčastnilo 7 po-
zvaných mužstev z Bystřice a okolních osad. Hrálo se systémem
každý s každým. Vyhráli líšenští Kodyjaci před týmem z Nesvačil.
Třetí skončili Hamáci.

V červnu OS Líšeňáček uspořádalo tradiční sportovní den pro
děti a rodiče. Ten se konal v duchu pirátů a námořníků. Účast
byla tentokrát opravdu veliká a děti se náramně bavily. Byl pro
ně přichystaný bohatý program, odměny a občerstvení. Velkým
překvapením bylo vystoupení známého kouzelníka Štěpána Šmída,
jehož představení sklidilo velký úspěch i u dospělých. Součástí
dne je vždy turnaj ve stolním tenise pro dospělé a dorost. Všichni
vždy hrají s velkým nasazením, protože se hraje nejen o putovní
poháry, ale i o další pěkné ceny. Jediné, co nám letos narušilo
hezké odpoledne, byla letní bouřka, která nás zahnala pod stan.
Sice jsme pro děti využili krátký náhradní program a podmínky
byly trochu bojové, ale tato situace se nám při pořádání venkovních
akcí bohužel nestala poprvé.

V těchto chvílích jsme se jednoduše neměli kam s dětmi uchýlit
a vagón byl pro tolik lidí malý. Rozhodli jsme se proto pro prozatímní
řešení, než budeme mít v Líšně plánovaný spolkový dům.

Využili jsme darované stavební buňky od rodiny Doležalových,
kterou jsme měli původně jen jako sklad pro sportovní náčiní,
nářadí atd. a rozhodli se k ní připojit dřevěný přístřešek. Ten nám
prozatím částečně poskytne zázemí pro děti i dospělé. Tato stavba
vznikla svépomocí členů našeho sdružení, sponzorů a jiných dobro-
volníků. Nejvíce času tomu věnovalo mužské osazenstvo Líšeňáčku.
Na vybudování přístřešku pracovali celý jeden prázdninový měsíc,
a to opravdu několik hodin denně až do tmy.

My ženy a líšenská mládež jsme několikrát natíraly celou konstrukci
a občerstvovaly brigádníky letos ve velmi parných dnech. Tato
stavba nás stála nejen hodně úsilí (celkem bylo odpracováno přes
1 100 brigádnických hodin), ale i finančních prostředků. S rozpočtem
na přístřešek nám velmi pomohl sponzorský dar jak od města
Bystřice, tak i od firmy ADOZ barvy laky, manželé Škáchovi
z Líšna. Také všechny členské příspěvky našeho sdružení Líšeňáček
byly letos využity k tomuto účelu. Vzhledem k tomu, že jsme si
veškeré práce dělali sami, děkujeme za zapůjčení hoblovačky od
pana Šimáka.

Přístřešek je od té doby hodně využíván při pravidelných nedělních
setkáních, kde muži hrají nohejbal a maminky s dětmi mají v par-
ných dnech zázemí. Vzniklo nám krásné místo pro setkávání a orga-
nizovaní kulturního a společenského života v Líšně.

Další zkouškou našeho přístřešku bylo rockové odpoledne v Líšně.
Letošní 5. ročník se stal zatím nejúspěšnějším, a to jak z pohledu
organizačního, tak i z pohledu návštěvnosti. Na větším pódiu než
obvykle jsme přivítali 1 0 skvělých kapel, které ocenily jak výborné
ozvučení, tak i atmosféru, která panovala celé odpoledne a gradovala
ve večerních hodinách. Velmi si ceníme, že se rockerům u nás
líbilo a že se sami ozývají a chtěj í u nás v Líšně vystupovat.

Úspěšným spolupořadatelem bylo již podruhé i město Bystřice,
což velmi vítáme a za pomoc a spolupráci velmi děkujeme.

Zuzana Dvořáková
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ZE SPOLEČNOSTI

Pozvánka
V pondělí 28. září 201 5 ve 1 4 hodin

se koná

v Líšně u kapličky sv. Václava (ve vsi)

SVATOVÁCLAVSKÁ

MŠE

Po mši srdečně zveme

na sousedské posezení.

Dne 30. srpna tomu

bylo 1 6 let, co nás

opustila naše dcera

OLGA VOTRUBOVÁ

z Drachkova

Stále vzpomínají

rodiče

a sestra s rodinou

Dne 1 8. srpna uplynulo

6 smutných let od úmrtí

naší maminky a babičky

EMÍLIE TLAMICHOVÉ

z Drachkova.

Kdo jste ji znali,

vzpomeňte s námi.

Dcera Jitka s manželem

a vnučka Jitka s rodinou.

Až naposledy housle naladím

a dohraju svou nekonečnou píseň,

až naposledy smyčcem pohladím

radostnost strun a také jej ich tíseň,

až naposledy do rukou svých dětí

ty housle položím a řeknu zkuste hrát,

až naposledy vzdychnu jak čas letí

a přestanu už navždycky se smát,

až naposledy posadím se ke stolu

a lžíce o tal íř jak vždycky zazvoní,

až naposledy poh ladím kmen topolu

a květy okolo tak krásně zavoní,

až naposledy pů jdu za řekou

a budu si s ní tiše vyprávět,

až naposledy s hvězdou dalekou

se zadíváme časem trochu zpět,

až vůbec všechno bude naposledy,

pol íbím ženu, kl idně pů jdu spát.

Až vůbec všechno bude naposledy,

tiše jen řeknu - měl jsem život rád.

Dne 26. 8. uplynulo 20 let od chvíle,
kdy nás opustil táta a dědeček

Ludvík Němec.
Za tichou vzpomínku děkují

synové Ludvík a Pavel s rodinami.
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České osobnosti
Jan Hus (zemřel 6. 7. 1415 - upálen v Kostnici)
• římskokatolický kněz, reformátor a kazatel
• od roku 1396 byl pedagogem (mistrem) pražské univerzity
• v roce 1401 se stal děkanem artistické fakulty
• v letech 1409-1410 byl rektorem univerzity

Zdeněk Smetana
• výtarník a režisér animovaných filmů
• autor postaviček Křemílka a Vochomůrky, Rákosníčka,
Štaflíka a Špagetky a mnoha dalších

Luděk Bukač (narodil se 4. 8. 1935)
• český hokejista, trenér a pedagog

Magdalena Dobromila Rettigová (zemřela 5. 8. 1845)
• česká spisovatelka, básnířka a dramatička
• dodnes je proslulá jako autorka knihy Domácí kuchařka

Miroslav Plzák (narodil se 25. 8. 1925)
• český lékař, psychiatr a publicista

Bystřické osobnosti
doc. Ing. Libor Havlíček, CSc. (narozen 23. 7. 1955)
• vědecký pracovník
• vysokoškolský pedagog

prof. Josef Petráň (narozen 23. 8. 1930)

doc. JUDr. Jan Kapras (zemřel 25. 8. 1990 v Tvoršovicích)
• právník a národohospodář
• v Protektorátu Čechy a Morava patřil k aktivním účastníkům
domácího odboje

Ludvík Němec (narozen 27. 8. 1920, zemřel 26. 8. 1995)

Josef Bartůšek (narozen 28. 8. 1950)
• zastupitel Bystřice 1990-1994

Světové osobnosti
Carl Gustav Jung (narodil se 26. 7. 1875)
• švýcarský lékař a psychoterapeut
• zakladatel analytické psychologie
• vyložil lidskou psychiku na pozadí světa snů

Hans Christian Andersen (zemřel 4. 8. 1875)
• dánský spisovatel
• proslul především jako jeden z největších pohádkářů

Myšlenka
Miroslav Plzák:

„Jedinou obranou proti nesvobodě je prostá lidská statečnost.“

čestný občan města Bystřice, český historik a vysokoškolský pedagog

V roce 1995 byl prof. Josef Petráň jmenován čestným občanem města
Bystřice za celoživotní dílo a příkladný vztah k obci bystřické. Celý svůj
život propagoval svůj rodný kraj – Ouběnice, Bystřici a Podblanicko.

Josef Petráň se narodil 23. srpna 1930 v Ouběnicích. Po absolvování
benešovského gymnázia nastoupil na Filozofickou fakultu Univerzity
Karlovy ke studiu oborů český jazyk – dějepis. Později působil na
Filozofické fakultě a stal se jedním z nejvýznamnějších českých historiků
se zaměřením na české dějiny 16. – 18. století. Počátečním tématem
jeho tvorby je problematika zemědělství, venkova a selského stavu.
Později se zabývá dějinami hmotné kultury, dějinami každodennosti
a dějinami pražské univerzity. Unikátní v jeho tvorbě jsou regionální
sondy zaměřené především na dějiny jeho rodných Ouběnic.

V listopadu 1989 se Josef Petráň postavil na stranu stávkujících studentů
a díky jeho přístupu došlo k záchraně fakultních kádrových a jiných
fondů před jistou skartací. V květnu roku 1990 byl jmenován univerzitním
profesorem a v letech 1990 až 1994 zastával dvě funkční období post
prorektora Univerzity Karlovi pro sociální záležitosti studentů.

V únoru roku 1994 se prof. Josef Petráň stal ředitelem Ústavu dějin a Archivu
Univerzity Karlovy, kde setrval až do roku 2006. V roce 2008 mu prezident
republiky udělil u příležitosti 90. výročí vzniku Československé republiky
Medaili za zásluhy o stát v oblasti vědy, výchovy a školství.

Josef Petráň je autorem mnoha knih a odborných monografií. Za všechny
jmenujme například: Český znak, Staroměstská exekuce, Dějiny hmotné
kultury, Dějiny Univerzity Karlovy, Příběh Ouběnic v podblanické
krajině, Dvacáté století v Ouběnicích, Dějiny českého venkova
v příběhu Ouběnic nebo Filozofové dělaj í revoluci.

Světové události
Velký požár Říma (19. 7. 64)
• požár trval 6 dní a 7 nocí
• bylo totálně zničeno 70 % města

Zveřejnění první webové stránky (6. 8. 1991)
• Autorem webu je Tim Berners-Lee, který jej vytvořil při svém
působení v CERNu.
• CERN v roce 1993 oznámil, že dává web k dispozici veřejnosti,
zdarma a bez jakýchkoliv nároků na autorská práva.

čestný občan města Bystřice, pedagog, divadelní režisér a herec

Velikost osobnosti Ludvíka Němce ocenilo bystřické zastupitelstvo v červenci
roku 2005, kdy mu bylo in memoriam uděleno za jeho celoživotní dílo
čestné občanství města Bystřice. Na jeho počest se v Bystřici také pravidelně
už osm let koná Divadelní festival Ludvíka Němce.

Ludvík Němec se narodil v Českém Brodě. Gymnázium studoval v Praze
a v Benešově, odkud nastoupil na Filozofickou fakultu Univerzity Karlovy
v Praze. Po listopadu 1939, kdy došlo k zavření českých vysokých škol,
vykonal doplňující maturitu na učitelském ústavu v Praze a od roku
1945 začal učit na různých školách benešovského okresu. Na bystřické
škole nastoupil 1 . září roku 1958 a setrval zde následujících 35 let až do
svého odchodu do důchodu v roce 1983.

Vedle výuky se Ludvík Němec věnoval v Bystřici především divadlu. Znám
je zde jako režisér, autor divadelních her, loutkář a recitátor. Za jeho
vedení bystřického ochotnického souboru se zdejší divadelníci dostali
patnáctkrát na celostátní přehlídku venkovských divadelních souborů ve
Vysokém nad Jizerou. S loutkářským souborem se herecky a režijně dostal
pětkrát na loutkářskou Chrudim. Založil celostátně úspěšný dětský recitační
soubor Plameňáček, který se šestkrát dostal do ústředního kola. Sám
Ludvík Němec pak třikrát zvítězil v celostátní soutěži v přednesu
Wolkerův Prostějov, kde se dokonce stal i členem poroty.

Veřejné působení zavedlo Ludvíka Němce také do politiky. V uvolněných
měsících roku 1968 se stal kandidátem okresního výboru KSČ. Po srpnových
událostech byl však na dlouhou dobu odstaven mimo politiku.

V roce 1990 se pak ocitl na kandidátce OF a byl zvolen jedním z prvních
25 bystřických zastupitelů.

Daniel Štěpánek

Ludvík Němec (27. 8. 1 920 Český Brod – 26. 8. 1 995 Benešov)
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ÁSPORT, KNIHOVNA

Rozpisy všech týmů SK Bystřice

Rád bych touto cestou poděkoval SDH Bystřice za spolupráci v tropických letních dnech, kdy obětavě pomáhali a zásobovali

nás tolik potřebnou vodou.

Theodor Máca

Městská knihovna je opět v provozu
Po prázdninové přestávce, během které proběhla kontrola celého

knihovního fondu, je od 1 . září Městská knihovna Bystřice opět

v plném provozu a připravena na své pravidelné i nové čtenáře.

Pro své čtenáře připravila paní knihovnice Jana Kramperová

novinku: výpůjční doba už nebude nadále rozdělena na dětské

a „dospělácké“ oddělení, ale během výpůjční doby budou vítáni

jak malí, tak i dospělí čtenáři.

Kontakty:

telefon: 317 793 294

e-mail: mestska-knihovna@mestobystrice.cz



- 1 8 -

KULTURA Hlas Bystřice 9/201 5

Dva pohledy na jednu cestu...

I

9. července 2015 jsme odjeli do Chorvatska, aby tam část diva-
delního souboru Ludvíka Němce předvedla to nejlepší, co umí.
Volba padla na hru Jana Brabence Causa Rudolf (s podtitulem
Boa), v níž vystupují Maruška Neradová a Dáša Maierová.

Protože se jedná o hru, v níž není příliš herců, zato však vyžaduje
víc tzv. „podržtašků“, jelo nás tam pět. Šéfová Maruška už byla
na místě, když jsme se vypravili na noc směrem do Rakouska.
Za volantem se střídali Pavel Pop a Víťa Maier.

Zpočátku jsem se domnívala, že se bude opakovat můj naprosto
neměnný scénář z dlouhé cesty: na každé zastávce kolena buď
nenarovnám, nebo neohnu, každopádně mě budou bolet. A protože
řidiči museli sedět vpředu, bude mi zaručeně špatně - z cest tu- i cizo-
zemských mám v tomto směru bohaté zážitky.

Vzadu seděla jedna z hvězd představení - Dáša Maierová, nápovědka
Nikola Jirovská, která značně vylepšila věkový průměr a půvab
souboru a já (to zas naopak). Oba řidiči ovšem jeli tak, že jsme si
skoro ani nevšimli, jak rychle noc uběhla, ráno jsme byli už na
chorvatské dálnici, vedoucí podél pobřeží, vzduch voněl mořem
a mně pořád ještě nebylo špatně, natož, aby mě něco bolelo.

Trochu mě to zklamalo – těšila jsem se, jak mě všichni budou litovat,
ale přivítání šéfa místní pobočky cestovní kanceláře definitivně
odbouralo veškeré moje sklony ke fňukání. Všichni byli velmi
milí, snídaně už byla připravená a hned po ní jsme se jeli ubytovat.
Na druhém konci města jsme měli maličké pokojíky s příslušenstvím
a milou paní domácí, prospali jsme se a vyrazili k moři.

Velmi záhy jsme zjistili, že večerní představení se nebude konat,
protože pořadatel měl nevhodné místo pro naše vystoupení - spíš určené
ke koncertu, než na divadlo. A tak jsme večer strávili posezením
v pěti a intenzivní výměnou informací (v překladu - drbáním).

Druhý den se scénář opakoval – všichni jsme se zapřisáhli, že
v sezóně na Makarskou opravdu, ale OPRAVDU nikdy nepojedeme!
Na pláži tělo na těle, ve stínu také. Úmorné horko a oprávněný
strach ze spálení nám trochu kazily radost z moře, ale už jsme se
začali těšit na setkání s Maruškou i s dalšími členy jej í rodiny
a na večerní představení.

To se odehrávalo na terase velkého hotelu u hlavní promenády
a pláže. Na večer zval jedem maličký plakátek, přesto přišlo
poměrně dost lidí. Vedro bylo strašlivé, obě hlavní protagonistky
se ve svých kostýmech a parukách mohly uvařit, kolem běhaly
malé děti, které to pochopitelně nezajímalo, ale nejhorší byla
parta rozjařených hostů v koutě terasy, která se nedala ztlumit.
Přesto obě děvčata odvedla výkon na velmi dobré úrovni, potlesk
byl uznalý a nepříjemný dojem z obecenstva smazalo několik
rodičů s malými děvčátky, která se chtěla vyfotografovat s našimi
herečkami!

Trochu jsme se báli druhého dne, kdy mělo být představení v městečku
Podgora, ale Maruška nezklamala. Všude visely plakátky zvoucí
na večerní představení, organizace byla vzorná, paní průvodkyně
všechno zařídila a ředitel hotelu byl velmi vstřícný.

Uprostřed hotelového komplexu stálo malé pódium zastíněné vyso-
kými stromy a do půlkruhu rozestavěné židle. Ještě, než jsme
stačili postavit a nasvítit scénu, začali se scházet diváci. Mezi
prvními se objevil i pár ze Slovenska. Postupně se zaplnilo téměř
celé hlediště a k našemu velkému překvapení se k nám přihlásily
dvě divačky z Benešova a jedna dokonce z Líšna! Viděly prý plakátky,
a tak nás přišly podpořit.

Představení se nadmíru vydařilo, diváci dobře reagovali, herečky
excelovaly a vysloužily si i potlesk na otevřené scéně!

Ještě hodnou chvíli po představení jsme při úklidu scény poslouchali
slova chvály, která patřila, pochopitelně, hlavně představitelkám
obou rolí. A oba slovenští diváci nám přišli osobně poděkovat.

Díky nim jsme druhý den mohli odjíždět spokojení a ani pokračující
vedro nám náladu nezkazilo. A tak jsme se s našimi vynikajícími
řidiči loučili večer doma s pocitem, že tohle představení až v daleké
cizině nám ostudu rozhodně neudělalo!

Dík celého souboru patří hlavně Marušce Neradové, která všechno
zorganizovala, ale hned po ní i Dáše Maierové, oběma řidičům
a tak trochu i nám, „technickému personálu a děvečkám pro
všechno“.

Tak se těšíme na příští setkání na jevišti, v zákulisí i v hledišti!
R. Dv.

Vlastně to začalo o několik let zpátky. Pravidelně jsme jezdili
každý rok do Chorvatska na dovolenou. Kamarádka (Slovenka
žij ící v Chorvatsku), se kterou jsme se tam seznámili, věděla
o divadelní líhni v Bystřici, jednak z vyprávění a jednak
drobnými scénkami a recitací v době pobytu v partě přátel.
Navrhovala vystoupení našeho dětského souboru na Dětských
festivalech u nich v Chorvatsku, která pořádala různá města. To však
bylo tenkrát vlastně neuskutečnitelné. A tak došlo v loňském
roce (po ukázce z Lucerny v postavě VODNÍKA) k jasnému
rozhodnutí, že zkusíme s divadlem prorazit mezi hudebními
skupinami. Dokázala, asi svým šarmem a diplomacií, přesvědčit
ředitele cestovky v Podgoře a pak i v okolních městech, že nejen
hudba, ale i mluvené slovo – tedy divadlo, je důležitá součást
kultury. Mimochodem její dcera je pěvkyní v opeře ve Splitu,
proto měla takové pochopení.

Musela jsem se rozhodnout, kterou hru uvedeme. Vybrala jsem
tedy „Causu Rudolf“ Jana Brabence – pro začátek s menším
počtem lidí. Ke konci minulého roku jsem Lubici (náležité
jméno) poslala několik nahrávek našeho představení, fotografie
a všechny dostupné materiály. Pak už to bylo v jej ích rukou,
protože domluvit se s Chorvaty a ještě na dálku, bylo pro nás
Čecháčky, zcela nemožné. Ona to ale dokázala a výsledek jej ího
konání se dostavil. Smlouva byla podepsána a termíny tří před-
stavení domluveny.

Miloš s přítelkyní Dášou, jako předvoj souboru, dovezli včas
plakáty, protože také trávili letní dovolenou v Podgoře.

(pokračování na straně 19)

Jak jsme vezli do Chorvatska „kultůru“

Bystřický divadelní soubor Ludvíka Němce reprezentoval naše divadlo v Chorvatsku. Přinášíme pohled ze dvou stran. Nejprve

očima „podržtašky“, jak se ve svém popisu nazvala Růžena Dvořáková, potom i očima principálky Marušky Neradové.

Splněný sen
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(pokračování ze strany 18)

Ve čtvrtek 9. července jsem odjížděla se zájezdem na dovolenou
já a několik hodin za námi nás následoval zbytek souboru. Ten
byl ubytovaný cestovkou Peca tours v Makarské. Ve spojení jsme
byli pouze mobilem. Všichni zúčastnění dorazili v pořádku na
svá místa, a tak jsme druhý den s Milošem, Lubicou a Dášou
objeli Brelu, Makarskou a zastavili se v hotelu Podgorka,
abychom obhlédli prostory, kde se mělo vystupovat. V Brele se
nakonec vystoupení muselo zrušit, protože obě nabízená místa
byla pro divadlo nevyhovující.

V neděli 1 2. července 2015 ve 21 :30 hodin se tedy uskutečnilo
prvé zahraniční představení v Makarské. Celý soubor šlapal jako
hodinky, a i když nás dělilo 10 km, vždy byli všichni na svých
místech a každý si plnil své úkoly a na každého jsem se mohla
absolutně spolehnout. Byla to souhra natrénovaná ještě doma
v Bystřici. Naši techniku – zvuk a světla – připravovali Víťa
Maier, Miloš Nerad, Pavel Pop, scénu, inspici, kostýmy, text
a foto zajišťovala děvčata Růženka Dvořáková, Nikolka Jirovská
a Dášenka Šitlerová. To se to potom Dášence Maierové a Maru
Neradové hrálo – „jedna báseň“, jak se říká. Bylo jen ukrutné
vedro, takže jsme se nejen v kostýmech a parukách, ale i v zákulisí
pěkně zapotili. Premiéra se tedy v zahraničí zdařila, až na některé
malé neposedy, kteří občas rušili, ale to měli spíš na svědomí
rodiče. Některé malé princezny, vychované k divadlu a slušnosti,
dokonce se přišly vyfotografovat s našimi hvězdami. Horší to
bylo se skupinkou oslavujících dospěláků v koutě terasy. Ti, co
odcházeli z divadla, a bylo jich dost, byli spokojeni a představení
chválili.

Druhý den v pondělí 1 3. července 2015 jsme dopoledne nastěhovali
scénu do hotelu a pak na večeru se opakoval celý pracovní postup.
Kluci zvuk a světla, děvčata to ostatní. Tady byla výhoda ta, že to
bylo velké nádvoří uprostřed hotelů, uprostřed krásných stromů,
zvýšené kamenné jeviště, divadelně uspořádané hlediště a diváci
přišli opravdu jen do divadla.

Slibovalo to krásný zážitek nejen pro diváky, ale taky pro nás.
Velký zájem o představení už byl při stavbě scény, hlavně
slovenští přátelé, kteří nám místo nedostupné kytičky darovali
jablíčka. Asi byla kouzelná, protože nám bylo opravdu moc
hezky. Bylo tam i několik Chorvatů, hlavně dvě významné
osobnosti, ředitel cestovní kanceláře, který to právě s Lubicou
všechno vyřizoval a kulturní referent toho města. Úžasný člověk
a Pán s velkým P, který nás měl na starosti a pomáhal nám
zabezpečovat akci přímo na místě. Nu a ti pro nás nejdůležitější.
Přišli nás podpořit všichni přátelé z našeho zájezdu, kteří se už
na naše divadlo moc těšili. Odcházeli spokojeně a já ten úspěch
s nimi, to už sama bez souboru a cizích svědků, pěkně zapila.
Samozřejmě, že jsme nakonec na jeviště pozvali našeho anděla,
který nad námi držel do poslední chvíle tu ochrannou ruku a vše
do nejmenšího detailu pečlivě vyřizoval, naši Lubicu. Za vše jí
poděkovali a předali malý dárek pro vzpomínku na první české
divadlo v Chorvatsku v této oblasti. Ještě taková malá perlička.
Několik minut před představením začala neskutečná serenáda
cikád. Ty bychom tedy vůbec nepřekřičeli. Modlili jsme se, domlou-
vali j im, hudrovali, ale nic nepomáhalo. Až potom říkala Dášenka,
že je prý slušně požádala a ony, jako když utne, přestaly. Teď
věřím tomu, že to byla pro nás jakási uvítací fanfára. Také druhé
představení vyšlo na jedničku. Určitě jsme Bystřickému divadlu
ostudu neudělali.

Nu a pak jsme se už postupně zase rozjížděli k domovu. Děkuji
i klukům, co byli i za „šoféry“, že nás dovezli šťastně a v pořádku
domů.

Opravdu moc a moc děkuji celému souboru za obětavost, za to
pracovní vypětí, i za to, že se dala tak skvělá parta dohromady,
aby splnila jedné malé české herečce a režisérce sen, zahrát si
naše divadlo pod nádhernou hvězdnou oblohou, palmami a letním
vánkem šumícího moře. Snad i vy budete rádi na tyhle chvíle
vzpomínat. Díky vám, díky vám všem…

Maru Neradová – vedoucí DSLNBystřice
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Věra Klásková - Irské balady
Ve středu 16. září v podvečerních hodinách (přesně řečeno v půl
osmé) se rozezní hledištěm bystřického divadla U Jelena Irské balady
v podání Věry Kláskové. Kdo ji slyšel hrát a zpívat, zřejmě přijde
i tentokrát, kdo ji nezná, pro toho rádi přinášíme následující
podrobnější informace.

Zpěvačka Věra Klásková je zřejmě jedinou českou interpretkou,
která zpívá tradicionály z britských ostrovů, v jej ich původních
originálních verzích. Zúčastnila se řady českých festivalů inspi-
rovaných keltskou kulturou (Skotské hry, Irská noc Český Krumlov,
Keltování Lužná a Vyšehrad, Keltský festival Teplice aj .), pravi-
delně vystupuje v Rádiu Proglas. V roce 2007 účinkovala na festivalu
Shamrock v Českých Budějovicích společně se skupinou Oró
dublinského dudáka Martina Nolana, v roce 2011 vystoupila
i na festivalu Rose ofTralee v Irsku.

Vystudovala filozofickou fakultu Univerzity Karlovy a Konzervatoř
Jaroslava Ježka. Jej ími silnými zbraněmi jsou komorní kultivovaný
projev, pěvecký výraz a citlivě respektovaná atmosféra textu písně,
což je umožněno dobrou znalostí jazyka - kromě koncertní činnosti
se věnuje překladům beletrie a duchovní literatury z angličtiny
(např. M. Amis, Bakerová, Bloom, Doyle, Dyer, Ford, Gardnerová,
Donohue, Lanchester, Luptonová, Millman, Ruiz jr. , Saroyan,
Stevensová, Taylor a další).

A teď už stačí jen zapsat si do kalendáře:
Irské balady - středa 16. září v 19:30 - 100 Kč

A ještě zbývá to nejdůležitější - opravdu přij ít. Nebudete litovat!

DS Scéna Libochovice - Václav Havel: Audience

DS Zmatkaři Dobronín - Jim Cartwright: Dva
Zmatkaři Dobronín patří už mnoho let k nejlepším amatérským
divadelním souborům. A Ladislav Valeš patří mezi nejlepší naše
režiséry. Když se tyhle dvě skutečnosti protnou v jedné inscenaci,
můžeme očekávat divadelní událost. A to se také stalo. Ladislav
Valeš v Dobroníně pohostinsky režíroval hru Jima Cartwrighta
Dva a skvělý výsledek se dostavil. Na národní divadelní přehlídce
ve Vysokém nad Jizerou (Krakonošův divadelní podzim) bude letos
9. října uvedena právě tato hra.

Nemusíte však za Zmatkaři jezdit až do Vysokého nad Jizerou.
Oni naopak přijedou za námi do Bystřice:
Dva - pondělí 5. října v 19:30 - 50 Kč

Havlova Audience patří do volné trilogie Audience - Vernisáž - Protest,
kterou spojuje postava Ferdinanda Vaňka. Audience je z nich nej-
populárnější a nejhranější. Přiznám se, že mě je bližší Vernisáž,
ale když jsem před pár lety viděl Audienci v podání libochovických
divadelníků, věděl jsem, že tuhle inscenaci musím dostat do Bystřice.
Po mnoha peripetiích se to konečně podařilo, a tak se všichni
můžeme těšit, že v úterý 22. září v 19:30 se v divadle U Jelena
sejdeme s alkoholikem sládkem a nesmělým Ferdinandem Vaňkem,
který „přikuluje“ (někdy také „koulí“) v pivovaře sudy.

Shrnuto:
Audience - úterý 22. září v 19:30 - 50 Kč
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MC Kulíšek má za sebou 10. ročník příměstského tábora. Tento
tábor využili rodiče nejen z Bystřice a tak se scházely
a seznamovaly děti z Benešova, Olbramovic a okolí. Pro
táborníky byl připraven takový program, aby se nikdo nenudil.
S Kulíškem se tvořilo, tancovalo, soutěžilo, hrálo se divadlo.. .
Vůbec nikdo nezlobil.

Zvířata na farmě v Soběhrdech užasle koukala na to, že j im
dorazila konkurence. Trampolíny funěly blahem nad jej ich
skoky, po našem nájezdu snad v bufetu nezbyl ani jeden párek
v rohlíku. Jestli si v benešovském podzemí strašidla myslela, že
je zde bezpečné bydlení, po našem vpádu, si nejspíš sbalila
zavazadla a tuto lokalitu spěšně opustila.

Vojáci v Lešanech, zažili horké chvíle, když je přepadl pluk
Radky Macháčkové. Dobrodružství po opuštění vojenského
muzea pokračuje. Čekáme na autobus a kolem autobusové
zastávky - tak jak to bývává - bylo kovové zábradlí. Čekáme,
čekáme, kolem nás pobíhá našich 30 táborníků a najednou
přij íždí autobus, já zavelím, že se nastupuje a jeden kluk, zůstává
pořád u zábradlí, běžím k němu a říkám, co je Luky, proč nejdeš?
A on se vám tam z nudy připoutal popruhy od baťohu, které se
používají k tomu, aby baťoh byl zajištěn i okolo pasu. A protože
to byl kluk poctivý, udělal hned uzly tři. A tak jsem zaklekla,
začala je rozmotávat a přitom jsem prosila řidiče autobusu
o strpení, uzly ne a ne povolit, začala jsem znova halekat na pana
řidiče, jestli nemá nůž. Ten se řehtal a mezi zuby procedil že má.
Táborníkovi naopak do smíchu nebylo, naopak, jak slyšel o noži,
začal brečet. Nakonec uzly povolily a ubulený Lukáš prchal do
autobusu. Tak prosím vás, až budete někdy čekat na autobus,
tohle opravdu nezkoušejte, nemusela bych být po ruce. A přece
nechcete, aby o vás někdo - jako maminka Lukáše - říkal: „To je
pitomec!“

Kuličkové hřiště ve Zruči nad Sázavou nás přivítalo s otevřenou
náručí, děti otestovaly nejen kuličkovou dráhu, ale daly dokonale
zabrat všem houpačkám, lanovce a prolézačkám.

Dny, které jsme trávili v Bystřici, byly díky hrám tak krátké, že
se dětem nikdy nechtělo domů. Třeba takové domino na hřišti
v sídlišti, nebylo jen tak obyčejné, ale figurky tvořily samotné

děti. Na fotbalovém stadionu děti ukázaly, jak umí jezdit nejen
na kolech, koloběžkách, bruslích, ale že umí řídit autíčka na
dálkové ovládání. Heslo dne znělo: Jede ten kdo kola má.

I přes velká vedra, která nás doprovázela na každém kroku, jsme
stačili vyplenit vynikající třešně u Křivánků na zahradě (bylo
nám to dovoleno) a ještě podniknout pochod za pokladem, který
byl ukryt v lese za Vyzradilkou. Po vyčerpávajícím pochodu
jsme vzali za vděk chladnou vodou v kdysi dávno funkčním
bystřickém koupališti.

Celý tábor se ve chvílích poledního klidu připravoval na
táborovou Talentmánii. A je tu skoro konec tábora a velká
kulíškovská estráda,kde se tančilo, cvičilo, zpívalo, čarovalo
a kdybych nezasáhla do kouzel, tábor by pokračoval dál a dál.
Děti se s námi loučily a říkaly, že tábor v Kulíšku, nemá
chybičku.

Velké poděkování patří Jitce Duškové a Olině Polesné, které mi
jako vždy moc a moc pomohly!

Tak za rok zase AHÓÓÓJ! ! !

Radka Macháčková

Příměstský tábor v Bystřici - jedno velké dobrodružství

Štěpán Kojan v Bystřici už podesáté
Mateřské centrum Kulíšek společně s městem Bystřice pořádalo
5. srpna tradiční koncert Štěpána Kojana. Mohu si dovolit napsat
„tradiční“. Když jsem nastoupila do Kulíšku a vlastně do Bystřice,
moc se mi líbil prostor okolo kašny na Ješutově náměstí. V mé
hlavě se zrodil nápad, pořádat zde v létě koncerty. Nejvíce se
zdařil koncert Štěpána Kojana, a tak vznikla tradice. Vždy první
středu v měsíci srpnu se sejdou ke kašně lidi, a to nejen
Bystřičáci, ale všichni ti, co mají rádi muziku a hlavně Štěpána.
Posedají si na deky, lavičky, někdo si přinese židli, sedíme pod
širým nebem a necháváme se unést do země blaha. Tak to
alespoň cítím já. Písničky Štěpána totiž mají nějakou zvláštní
moc. Lidé sedí, poslouchají, zpívají, povídají si a je nám tam
všem moc dobře. Jedna věc je zvláští, možná to, že je nám všem
dobře, pochopila sama příroda. Po celých deset let, je vždycky
tento den a hlavně večer teplo a jasno. Klepu na kov a říkám, ať
nám ty večery se Štěpánem vydrží ještě dvacet let.

Radka Macháčková
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první část hodiny
na velkých míčích
• sestava na zahřátí
• protažení
• posilování
• balanční cvičení
• zapojení hlubokého
stabilizačního systému

druhá část cvičení
TABATA
(intenzivní intervalový trénink = HIIT)
• Tabata je kardiovaskulární trénink,
který prokazatelně zlepšuje výkonnost
a fitness ve velmi krátkém čase.

• Cvičení se skládá ze 20sekundových
cviků prováděných na 100 %,
proložených dobou odpočinku
10 sekund.

• Tabata má většinou 4 série
(jedna série 4:20 min.), ale záleží
samozřejmě na vaší fyzičce.

• Cvičení se skládá ze 7 - 8 cviků (kol)
a mezi sérií 1 - 3 minuty pauza.

• Tyto krátké intenzivní tréninky
poskytují lepší sportovní výkony.

• Tělo lépe metabolizuje glukózu
a odbourávání tuků probíhá
mnohem rychlej i.

Ke cvičení potřebujete: 50 Kč, pohodlné oblečení, pití,

sálovou obuv. Těší se na vás Michaela Škvorová

Míče a jiné pomůcky je možné zapůjčit na místě.

Informace na čísle 607 790 448
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MC KULÍŠEK

Kroužky ve školním roce 201 5/201 6

Pondělí 9:30 - 11 :30 Chůvičky – setkávání maminek a dětí,
popřípadě hlídání dětí

Pondělí 1 4:00 - 16:00 Volná herna pro rodiče a jej ich děti

Úterý 8:45 - 9:45 Cvičení maminek a dětí ve sportovní hale
(cena 500 Kč/pololetí)

Úterý 9:30 - 11 :30 Chůvičky - setkávání maminek a dětí,
popřípadě hlídání dětí

Úterý 14:00 - 16:00 Volná herna

Středa 10:00 - 11 :30 Volná herna pro rodiče a jej ich děti
Středa 14:00 - 16:00 Volná herna pro rodiče a jej ich děti

Čtvrtek 9:30 - 11 :30 Volná herna pro rodiče a jej ich děti
Čtvrtek 14:00 - 16:00 Volná herna pro rodiče a jej ich děti

Pátek 7:00 Masáže - dle telefonické dohody
Pátek 9:00 - 11 :00 PIDI herna s programem a hlídáním

Psychologická poradna s Libuší Vondráškovou - dle tel. dohody
V Kulíšku si děti i dospělí mohou zahrát X-BOX

Služby: Hlídání dětí (50 Kč/hod.)
Zapůjčení herny k soukromým oslavám
Zapůjčení venkovních sportovních her (100 Kč/den)
Pronájem prodejních stánků (600 Kč/den)

Pondělí
18:00 - 19:00 Cvičení pro ženy s Eliškou - problémové partie
cena: 60 Kč/hod., od 14. 9. v prostorách MC Kulíšek

Úterý
8:45 - 9:45 Cvičení maminek a dětí, děti 2 – 4 roky
cena: 500 Kč/pololetí, od 9. 9. ve sportovní hale

16:00 - 17:00 Šikovné ručičky pro děti 2 - 5 let a rodiče s Jitkou
cena: 500 Kč/pololetí, od 15. 9. v prostorách MC Kulíšek

16:30 - 17:30 Angličtina pro dospělé s Luckou – začátečníci
cena: 1 200 Kč/pololetí, od 8. 9. v prostorách MC Kulíšek

18:00 - 19:00 Gyne cvičení pro ženy s Luckou
cena: 50 Kč/hod., od 1 . 9. v prostorách MC Kulíšek

Čtvrtek
17:30 - 1 8:30 Angličtina pro dospělé s Luckou – „jedeme dál“
(pokročilí)
cena: 1 200 Kč/pololetí, od 10. 9. v prostorách MC Kulíšek

17:00 - 1 8:00 Výuka hry na hudební nástroje – začátečníci
(kytara, mandolína, klávesy)
cena: 500 Kč/pololetí, od 10. 9. v prostorách MC Kulíšek

Pátek
9:00 - 11 :00 PIDI herna s programem spojená s hlídáním dětí 2 - 4 roky
cena: 50 Kč/hod., od 11 . 9. v prostorách MC Kulíšek

Radka Macháčková

Pravidelný program MC Kulíšek Program pro „dospěláky“

Pondělí
Vaření s Radkou 14:00 – 15:00 děti 6 – 15 let cena: 500 Kč/pololetí od 14. 9.
Dramatický kroužek 16:00 – 17:00 děti 6 – 12 let cena: 500 Kč/pololetí od 14. 9.

Úterý
Atletika s Eliškou 15:00 – 16:00 děti 7 – 10 let cena: 500 Kč/pololetí od 22. 9.
Angličtina s Luckou - začátečníci 1 5:00 – 16:00 děti 6 – 11 let cena: 1 000 Kč/pololetí od 8. 9.
Taekwondo s Tomem 15:30 – 17:00 děti 6 – 15 let
Košíková s Veronikou 16:00 – 17:00 děti 11 – 15 let cena: 500 Kč/pololetí od 29. 9.

Čtvrtek
Taneční kroužek s Jitkou 14:30 – 15:1 5 děti 6 – 9 let cena: 500 Kč/pololetí od 16. 9.
Taneční kroužek s Jitkou 15:30 – 16:1 5 děti 3 – 5 let cena: 500 Kč/pololetí od 16. 9.
Tvořivý kroužek s Jitkou 15:00 – 16:00 děti 6 – 12 let cena: 500 Kč/pololetí od 16. 9.
Angličtina s Luckou - „jedeme dál“ 16:30 – 17:1 5 děti 7 – 12 let cena: 1 000 Kč/pololetí od 10. 9.
Flétničky se Zdeňkem 15:00 – 16:00 děti 4 – 6 let cena: 500 Kč/pololetí od 17. 9.
Výuka hry na hudební nástroje pro začátečníky 16:00 – 17:00 děti 6 – 15 let cena: 500 Kč/pololetí od 17. 9.
(kytara, mandolína, klávesy)
Badminton s Davidem 16:00 – 17:00 děti 6 – 14 let cena: 500 Kč/pololetí od 10. 9.
Dobrodružný kroužek s Martinem a Honzou 17:00 – 18:00 děti 9 – 15 let cena: 500 Kč/pololetí od 17. 9.

Volná klubovna pro školáky + X-BOX

• Úterý: 1 4:00 – 17:00
• Středa: 1 4:00 – 16:00

Přihlášky na vaše oblíbené kroužky si vyzvedněte v Kulíšku.

Na všechny se těší váš KULÍŠEK!
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SKLADOVÝ MANIPULANT / ŘIDIČ RETRAKU
Do logistického skladu v Modleticích hledáme

nové, spolehlivé spolupracovníky.
Nabízíme:

• Dlouhodobou spolupráci, po zapracování fixace na hl. pracovní poměr
• Možnost nadstandardního výdělku ve výkonnostní mzdě
• Nástup ihned nebo dle dohody
• SVOZ AUTOBUSEM Z BENEŠOVA ZDARMA

Pracovní podmínky:
• Směnný provoz, na oddělení Frische práce v chladu (3 - 5°C)
• Místo výkonu Praha - Modletice

Požadujeme:
• Na pozici řidiče retraku praxi minimálně 1 rok
• Znalost práce se skenery čárových kódů výhodou
• Pracovitost, zodpovědnost, spolehl ivost
• Ochotu pracovat v chladných podmínkách
• Časovou flexibi l itu
• Dobrou fyzickou kondici
• Čistý trestní rejstřík

Pokud Vás naše nabídka zaujala, prosíme, zašlete nám Váš životopis v českém jazyce
na adresu: zamestnani@wellpack.cz, do předmětu prosím napište název pozice.

V případě dotazů se prosím obracejte na personalistku Kateřinu Büchler 601 391 449
nebo volejte na bezplatnou infol inku 800 577 775.
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REKLAMA

PRODE J SLEP I Č EK
Drůbež Červený Hrádek opět prodává slepičky
snáškových plemen Tetra hnědá a Dominant

ve všech barvách.

Stáří 1 4 - 1 9 týdnů. Cena 1 49 - 1 80 Kč/ks.

Prodej se uskuteční: 27. září a 28. října 201 5
Bystřice - parkoviště u Městského úřadu - 1 7.25 hod.

Při prodeji slepiček - výkup král ičích kožek,

cena dle poptávky.

informace: Po - Pá 9.00 - 1 6.00 hod.
tel. 601 576 270, 606 550 204, 728 605 840

Firma František Brejla, Jírovice 1

zahajuje výkup jablek
od soboty 29. 8. 201 5
denně od 11 h. do 1 9 h.

Další informace na tel.

774 741 000

CENÍK REKLAMY
celá strana - 2 000 Kč

půl strany - 1 000 Kč

čtvrt strany - 500 Kč

osmina strany - 250 Kč
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PROSPERUJÍCÍ VÝROBCE DŘEVĚNÝCH HRAČEK
V NETVOŘICÍCH U BENEŠOVA

PŘIJME
pracovníky, dělnice a dělníky do výroby

- nevyučené zapracujeme -

POŽADUJEME ZODPOVĚDNÝ PŘÍSTUP K DANÝM ÚKOLŮM
A PLNÉ PRACOVNÍ NASAZENÍ

NABÍZÍME ODPOVÍDAJÍCÍ FINANČNÍ OHODNOCENÍ,
DLOUHODOBĚ STABILNÍ PRÁCI A DOBRÝ KOLEKTIV

ZÁJEMCI SE MOHOU HLÁSIT NA TEL. 317 789 251
NEBO NA E-MAIL ADRESE: eichhorn@eichhornprod.cz



Konopiště sice není součástí Bystřice, ale mnozí z nás tam se svými dětmi nebo partnery často chodí. Pro připomenutí tedy obrázek, který

zřejmě několik dalších desetiletí neuvidíme. Místo rybníku byla pod zámkem jen veliká louka. Vyžádala si to oprava hráze a také odstanění

letitých nánosů bahna ze dna.

Tajhle to vypadá, když se děti z Kulíšku snaží zahrát pro své kamarády loutkové divadlo. Všichni se dobře bavili. Ti na jevišti i jejich publikum.

www.mestobystrice.cz FOTOKRONIKA

Kulaté jubileum koncertů Štěpána Kojana na bystřickém náměstí nás nutí použít více fotografií, než bývá obvyklé. Na prvním snímku je zřejmé,
že tato akce spojuje všechny generace - od nejstarší až po malé děti, na druhém snímku se se Štěpánem Kojanem ta, která to všechno spískala,
Radka Macháčková.



Příměstský tábor v Bystřici, jehož pořadatelem je Mateřské centrum Kulíšek, umožňije dětem prožít krásný týden plný výletů, her a radosti.

Podrobnosti o jednotlivých dnech i humorné historky si můžete přečíst na straně 21 .

Na stejné straně (tedy 21) si můžete přečít o tom, že Štěpán Kojan hrál u bystřické kašny pod širým nebem už podesáté. Dočtete se také překvapivou
informaci o tom, všem deseti koncertům přálo dobré počasí.

Letošní školní rok začal 2. září. V hale školy se sešli žáci ZŠ Bystřice se svými učiteli i představiteli města Bystřice. Po slovech ředitele školy
Mgr. Vladimíra Chramosty a starosty města Mgr. Daniela Štěpánka zůstali v hale jen prvňáčci se svými učitelkami, rodiči a často i prarodiči.
Každý nový žáček byl osobně přivítán a dnes už se učí prvním znalostem a dovednostem, které bude potřebovat po celý život.


